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PROTOKÓŁ Nr II/2018 kadencji 2018 - 2023 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 20 grudnia   2018 roku, o godz. 9
00

 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oświadczył, iż 
zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 17 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do 
niniejszego protokołu. 

 
Za przyjęciem porządku obrad, Rada Powiatu głosowała:  
 

ZA – 17  P – 0  W – 0 
 

Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - Tak; Krzysztof Szałankiewicz – Tak; 
Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – Tak; Maria Zachary - Tak 

 

 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu   Nr I/2018 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. „15 min. dla wyborców”. 
7. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

-  ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, 

- „Programu współpracy Powiatu Średzkiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2019” 

- wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia części lokalu użytkowego 

usytuowanego w przyziemiu budynku administracyjnego Starostwa Powiatowego w 

Środzie Śląskiej, 
- wyrażenia zgody na przedłużenie w trybie bezprzetargowym umowy najmu 
pomieszczeń gospodarczych, położonych w Środzie Śląskiej przy ul. Świdnickiej 33, 
- wyrażenia zgody na  realizację  zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa i 
modernizacja drogi powiatowej 2091D od Udanina do Konar wraz z chodnikami i ścieżką 
bitumiczną Udanin – Piekary (etap I od km 0+000 do km 1+945)  oraz  w miejscowości 
Udanin (etap II od km 0+000 do 0+554) ”, 
-  zmiany Uchwały Nr XXIII/159/2012 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 27 
września  2012 roku w sprawie zasad reprezentacji Powiatu Średzkiego w Związku 
Powiatów Województwa Dolnośląskiego, 
- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
- zmiany uchwały nr XLIX/219/2018 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 27 września 
2018 roku w sprawie nadania Statutu Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie w 
Środzie Śląskiej, 
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- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2018, 
- powołania Skarbnika Powiatu Średzkiego, 
-  ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Starosty Powiatu Średzkiego, 
- przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Środzie Śląskiej na 2019 rok, 
- wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, 
 - wyboru Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie 
Śląskiej, 
 - wyboru Sekretarza Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, 
 - ustalenia składu osobowego komisji stałych Rady Powiatu w Środzie Śląskiej,  
- wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, 
- wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wnioski i oświadczenia radnych. 
10. Sprawy różne. 
11. Zamknięcie sesji.    
 
Ad. 3/ Przyjęcie protokołu   Nr I/2018 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr I/2018 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu  20 grudnia   2018 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr I/2018 głosowała:   
 

ZA - 16  P - 1  W – 0  
 

Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - Tak; Krzysztof Szałankiewicz – Tak; 
Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – Tak; Maria Zachary - Przeciw 

 
 

Ad. 4/ Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
 
Przewodniczący Rady 
Wszyscy radni otrzymali sprawozdanie, otwieram dyskusję, nie widzę chętnych do zabrania 
głosu.  
    
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
sesjami. 
 
Starosta 
Utrzymujemy nadal taki sposób, że ja będę składał sprawozdanie z działalności Zarządu 
Powiatu w tej formie, która istniała dotychczas. 
Przedstawił powyższe sprawozdanie. 
 
Przewodniczący Rady 
Otwieram dyskusję w tym punkcie. 
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 

Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. Sprawozdanie zostało przyjęte. 
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Ad. 6/ „15 min. dla wyborców”.  

 
Radna Dulska 
Chciałam się zapytać Pana Starosty, interesuje mnie wybór oferty, chodzi mi o punkt tutaj 
prowadzenia punktu nieodpłatnej pomocy prawnej, gdzie będzie się ten punkt znajdował? 
Tutaj w Starostwie czy… 
 
Sekretarz 
Może ja udzielę odpowiedzi w tym zakresie. Punkt mieści się w przyziemiu przy wejściu od 
ulicy Korwina po lewej stronie drugie drzwi, to już od trzech lat w tamtym miejscu funkcjonuje 
jeżeli mówimy o samej Środzie Śląskiej. Natomiast też punkty zlokalizowane w 
poszczególnych Gminach, czyli w Gminie Miękinia, Udanin, Kostomłoty, Malczyce. I 
harmonogram jest taki, że codziennie w tych różnych lokalizacjach funkcjonują czy to 
adwokaci czy radcowie prawni wskazani przez samorządy zawodowe czy też oddelegowani 
o których Pan Starosta poinformował czyli ze Stowarzyszenia. W tym roku to jest inne 
stowarzyszenie w przyszłym roku tak jak Państwo macie w informacji to będzie inne 
Stowarzyszenie które również będzie adwokatów i radców prawnych oddelegowywało do 
tych punktów. Godziny są, informacja o godzinach tych usług prawnych jest w Internecie na 
stronie internetowej również na tablicach ogłoszeń, nie jestem w stanie teraz powiedzieć 
szczegółowo w jakie dni i w jakich godzinach, ale jest to że tak powiem publicznie 
przekazywana informacja do wszystkich zainteresowanych.  
 
Starosta 
Jeszcze uzupełnię informację Pana Sekretarza, punkt już zaczął działać i Miękinia także 
osoby mogą do tego punktu się zgłosić, zresztą zacząłem kierować także punkt ten działa 
jak widzicie Szanowni radni, pieniądze są na to i zapotrzebowanie na taką usługę, bo to 
możemy określić jako usługę prawną na pewno  istnieje. Także myślę Pani radna, że jeżeli 
ktoś będzie z Gminy Miękinia także spokojnie możemy pokierować tutaj celem załatwienia 
sprawy prawnej. Jeszcze nie pytałem osoby jak tam poszło ale zrobię wywiad i będę miał  
przynajmniej tą jedną opinię. 
 
Radna Zachary 
Ja mam pytanie o punkt dotyczący, że Zarząd Powiatu zapoznał się z pismami Wydziału 
IZPO nie wiem oczywiście jaki to jest wydział bo nie znamy jeszcze haseł, czy symboli 
poszczególnych wydziałów ale dla mnie istotną sprawą w tym momencie jest to, że na 
drodze  powiatowej nie wiem gdzie bo numer nam nic nie daje na dzień dzisiejszy natomiast 
wyraził się zgodę na zarurowanie w celu wyplecenia rowu o jaki rów chodzi czy melioracyjny 
czy drogowy? I czy w tym momencie wypłycimy rów to zmniejsza się przepustowość tego 
urządzenia w związku  tym czy były przeliczone parametry przepływowe. I drugie pytanie 
jeśli chodzi o dofinansowanie dla działalności spółek wodnych czy na dzień dzisiejszy już 
wiemy na które gminy te pieniążki zostały podzielone? 
 
Starosta 
Od razu obejmując stanowisko zgłosił się inwestor odnośnie tego rowu, to jest rów przy 
drodze powiatowej 2014D i okazało się, ze zaprojektowano chodnik o szerokości 80 
centymetrów i jeżeli byśmy wykonali tak wąski chodnik byłby problem z poruszaniem się po 
tym chodniku więc zasięgnąłem opinii  Pana radnego Pierzchalskiego, który wcześniej 
prowadził i doszliśmy do wniosku, że potrzeba zarurować ten rów i poszerzyć chodnik. Także 
to wynikła taka konieczność. 
 
Radna Zachary 
Jeszcze raz ponawiam pytanie czy to jest rów melioracyjny czy to jest rów trzydrogowy? 
 
Starosta 
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To jest rów przydrogowy, jak powiedziałem rów trzydrogowy i projekt opiewał  na 80 
centymetrów a jak Pani radna wie to zbyt wąski on by był. Natomiast jeżeli chodzi o drugie 
pytanie o te 10 tys. to myślę, ze razem na Komisji Budżetowej zastanowimy się na jaki rów 
przeznaczyć, oczywiście jak Pani wie jest to bardzo skromna suma i taka żeby tylko 
pokazać, ze pomimo tej szczupłości finansowej to chcemy dobrej współpracy ze spółkami. 
 
Radna Szremska 
Ja mam takie pytanie przy wniosku Pana Rojewskiego brakuje mi tutaj zapisu na 
dotychczasowych zasadach, bo jest wynajęcie czyli przedłużenie umowy natomiast nie ma 
natomiast zasad czy jest na dotychczasowych zasadach czy coś się zmieniło? 
 
Wicestarosta 
Zarząd zdecydował się na wniosek Pana Rojewskiego przedłużyć okres najmu tego lokalu 
do zamknięcia okresu grzewczego bo plan jest taki, żeby wypowiedzieć do celowo te 
pomieszczenia. Nie chcę wchodzi w szczegóły ale konflikt między mieszkańcami tego 
pobliskiego naszej Służby Drogowej bloku i ze względu na to żeby ten okres grzewczy się 
skończył, żeby Pan Rojewski też miał możliwość uprzątnięcia tego pomieszczenia i 
rozwiązania kwestii samego ogrzewania bo tam jest piec węglowy. Taka decyzja była, 
natomiast  na tych samych warunkach, czyli na tej samej zasadzie jak była do tej pory. Z 
tym, ze każde przedłużenie okresu najmu musi być po prostu powyżej trzech lat 
zatwierdzone przez Radę ale w tym przypadku przedłużamy tylko o kilka miesięcy. 
 
Radna Szremska  
Zasady się nie zmieniły. 
.             
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 6/ „15 min. dla wyborców”. 
 
Dyrektor Muzeum – Grzegorz Borowski 
Szanowni Państwo, jak co roku w grudniu jest zazwyczaj sprawozdanie z działalności 
Muzeum Regionalnego w Środzie Śląskiej w tym roku jak przypuszczam Pan 
Przewodniczący przełożył to za miesiąc albo dwa. Ale pod koniec roku chciałem 
przypomnieć, że jest taka instytucja jak Muzeum Regionalne w Środzie Śląskiej, która 
współpracuje jak z różnymi organizacjami tworzymy wspaniałą ekipę. Dziękuje Panu 
Staroście i panu Wicestaroście za wizytę w ostatnich kilku dniach i zapraszam do Muzeum, 
proszę o promowanie tego co robimy. Dzisiaj możemy zaprosić jest jarmark na rynku i mamy 
tam swoje stoisko jako Muzeum, także tez zapraszamy. Prosimy o pamięć bo obejmujemy 
swoja działalnością całą ziemię średzką cały Powiat Średzki. Także przypominam się i 
proszę o Pamięć. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękujemy Panie Dyrektorze, pamiętamy o Muzeum, szczycimy się tym muzeum i mam 
nadzieję, że wszyscy radni będą promować ta jednostkę bo naprawdę warto, sam śpiewałem 
tam ostatnio. 
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Przewodniczący Rady 
Na moje ręce wpłynęło zgłoszenie utworzenia klubu radnych, Klubu łączy na Powiat” 
przewodniczącym klubu jest Pan Sebastian Burdzy, członkami klubu są Pan 
Przewodniczący, Pani radna Agnieszka Wiatrzyk, Pan radny Krzysztof Szałankiewicz – Pan 
Starosta, moja skromna osoba, Pan radny Grzegorz Pierzchalski, Pan radny Czesław 
Kaczmarek, Pana radny Józef Chabraszewski, Pan radny Jan Piotrowski, Pani radna Halina 
Mikła. 
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To jest jedna informacja. Druga informacja jak Państwo zobaczyliście ja sam dopiero 
zauważyłem nie można używać mikrofonów jednocześnie parę osób i proszę o taki postój 
jeżeli jedna osoba mówi to druga nie ma włączonego mikrofonu, czyli jeżeli ktoś chce w 
trakcie zabrać głos, czy dopytać to musi sekundkę poczekać, żeby Pani przełączyła, no jest 
to taka trochę niedogodność. 
Następna informacja jest taka, że mamy dzisiaj przyjemność skorzystać z takiej inicjatywy 
Młodzieżowej Rady Powiatu Średzkiego, która przygotowała nam poczęstunek w fomie ciast 
ale także light owoców, przed sala młodzieżowa Rada Powiatu zaprasza i liczy na Państwa 
hojność ponieważ te datki które zostaną zebrane nie idą na jakieś bzdury tylko szczytne cele 
i bardzo proszę abyście Państwo te portfele otworzyli bardzo szeroko. I jest jeszcze jedna 
informacja tutaj znajduje się średzka kapsuła myśli na 100 –lecie Niepodległości jeśli mają 
Państwo życzenie wpisać się do tej kapsuły, ona zostanie przekazana do biblioteki po 
zakończeniu tych wpisów. W związku z tym drobnym poczęstunkiem ogłaszam 10 minut 
przerwy. 
      
   

Ad.7/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
 
Przewodniczący Rady 
Zgłaszam wniosek formalny o nieodczytywanie projektów uchwał, teraz swój wniosek 
chciałbym przegłosować.   

 
ZA- 17 P – 0 W – 0 

 
Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - Tak; Krzysztof Szałankiewicz – Tak; 
Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – Tak; Maria Zachary - Tak 
 
Wniosek został przyjęty. 

 
-  ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Radny Wojewódka 
Chciałbym zapytać kto jest inicjatorem tego wprowadzenia takiej uchwały w niektórych 
przypadkach są to bardzo spore 50% w przypadku Przewodniczących Komisji, czy 40% w 
przypadku Wiceprzewodniczących Rady, uważam, że jest to duże i czy nas na to stać? Ktoś 
to policzył i z czyjej inicjatywy jest ta uchwała dzisiaj procedowana. 
 
Przewodniczący Rady 
Inicjatorem jest Zarząd Powiatu, natomiast co do szczegółów dotyczących tej uchwały 
poproszę może Pana Sekretarza. 
 
Sekretarz 
Państwo w uzasadnieniu macie jak zmieniały się poszczególne stanowiska pełnione w 
strukturach Rady Powiatu. Tak jak Państwo widzicie jest odejście od tak zwanej 
kilometrówki, czyli mówiąc krótko rezygnujemy z tych dopłat, które normowała uchwała z 
2008 roku natomiast tą kilometrówkę wrzucamy do podstawy wyliczenia diet. Informacyjnie 
te diety nie były zmienione na przestrzeni 10-ciu lat. Zasada jest taka, że kwota bazowa 
określona w ustawie budżetowej stanowiła podstawę razy wielokrotność i w przypadku 
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Powiatu Średzkiego który ma liczbę poniżej 60 tys. to jest razy 70%. Ta kwota bazowa 
określona w budżecie Państwa ja Państwu tak informacyjnie tylko przedstawię, że w roku 
2010  to było 1835 zł. natomiast w latach 2011-2016 ta kwota spadła do kwoty 1766 i dopiero 
od roku 2017 łącznie z planowaną tą  kwotą na rok 2019 to jest kwota 1789, czyli widzimy 
spadek na przestrzeni lat 2010-2019 jako kwota ok. 45 zł. Także tu mówimy o tej podstawie 
która stanowi jak gdyby wyjście do wyliczenia tych kwot bazowych. Także jeżeli mówimy o 
kwocie łącznej proszę Państwa to kwota … dlatego że to wszystko zależy od obecności na 
sesjach, komisjach. Natomiast przyjmując taki warunek że jest 100% obecność to z kwoty 
miesięcznej ok. 17 tys.  ponad 17 tys. na wydatki związane właśnie z dietami wzrost będzie 
ok. o 6 tys. zł. miesięcznie. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 14; P – 1; W - 2  
podjęła uchwałę Nr II/9/2018 w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet dla radnych 
Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, 
Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska – wstrzymała się;  
Krzysztof Szałankiewicz – Tak; Joanna Szremska – Tak;  
Daniel Uszyński – wstrzymał się; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;   
Mariusz Wojewódka – przeciw ; Maria Zachary - Tak 
 
 

- „Programu współpracy Powiatu Średzkiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2019” 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  

podjęła uchwałę Nr II/10/2018 w sprawie „Programu współpracy Powiatu Średzkiego z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019” 
Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - Tak; Krzysztof Szałankiewicz – Tak; 
Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – Tak; Maria Zachary - Tak 

 

 

- wyrażenia zgody na zawarcie umowy użyczenia części lokalu użytkowego 

usytuowanego w przyziemiu budynku administracyjnego Starostwa Powiatowego w 

Środzie Śląskiej, 
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Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  

podjęła uchwałę Nr II/11/2018 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

użyczenia części lokalu użytkowego usytuowanego w przyziemiu budynku 

administracyjnego Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej, 

 
Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - Tak; Krzysztof Szałankiewicz – Tak; 
Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – Tak; Maria Zachary - Tak 

 
- wyrażenia zgody na przedłużenie w trybie bezprzetargowym umowy najmu 
pomieszczeń gospodarczych, położonych w Środzie Śląskiej przy ul. Świdnickiej 33, 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr II/12/2018 w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie w trybie 
bezprzetargowym umowy najmu pomieszczeń gospodarczych, położonych w Środzie 
Śląskiej przy ul. Świdnickiej 33, 
Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - Tak; Krzysztof Szałankiewicz – Tak; 
Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – Tak; Maria Zachary - Tak 
 
 

- wyrażenia zgody na  realizację  zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa i 
modernizacja drogi powiatowej 2091D od Udanina do Konar wraz z chodnikami i ścieżką 
bitumiczną Udanin – Piekary (etap I od km 0+000 do km 1+945)  oraz  w miejscowości 
Udanin (etap II od km 0+000 do 0+554) ”, 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr II/13/2018 w sprawie wyrażenia zgody na  realizację  zadania 
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inwestycyjnego pn. „Przebudowa i modernizacja drogi powiatowej 2091D od Udanina 
do Konar wraz z chodnikami i ścieżką bitumiczną Udanin – Piekary (etap I od km 
0+000 do km 1+945)  oraz  w miejscowości Udanin (etap II od km 0+000 do 0+554) ”, 
Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - Tak; Krzysztof Szałankiewicz – Tak; 
Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – Tak; Maria Zachary - Tak 
 
 

-  zmiany Uchwały Nr XXIII/159/2012 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 27 
września  2012 roku w sprawie zasad reprezentacji Powiatu Średzkiego w Związku 
Powiatów Województwa Dolnośląskiego, 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Radna Rachwalska 
Panie Starosto ja chciałabym zapytać jaki jest powód, że Pan wyzbywa się takiej 
kompetencji reprezentowania naszego Powiatu i czy to jest w ramach tego, że szukacie 
Państwo jakiegoś punktu, który można przydzielić jako zakresu czynności Panu 
Wicestaroście i ewentualnemu naszemu tutaj przewidywanemu etatowemu członkowi 
Zarządu. Czy Panowie dzielicie się kompetencjami w ten sposób czy jaki to jest powód? 
 
Starosta 
Rzeczywiście dostałem taką informację, że musimy zrobić taką zmianę i po konsultacjach z 
panem Geodetą Powiatowym oraz Zarządem doszliśmy do wniosku, że lepiej będzie jeżeli 
Pan Wicestarosta będzie naszym reprezentantem. Nie zmienia to faktu, że bardzo dużo uczę 
się na temat geodezji i byłym na spotkaniu geodetów powiatowych z całego województwa 
dolnośląskiego, spotkałem się  z Panią Inspektor Geodezji Województwa Dolnośląskiego, z  
Panem Geodeta Wojewódzkim także ta geodezja jest mi bardzo bliska aczkolwiek tak jak 
powiedziałem na wstępie doszliśmy do wniosku, że lepiej będzie jeżeli tym reprezentantem 
będzie Pan Wicestarosta. Satysfakcjonuje  Panią czy jeszcze? 
 
Przewodniczący Rady 
Może jeśli pani radna pozwoli dopytamy jeszcze Pana Wicestarostę.  
 
Radny Burdzy 
Szanowni Państwo to jest program geodezyjny bardzo duży jeden z pierwszych w kraju 
opiewający na kwotę na Dolnym Śląsku poniżej 50 milionów, dokładnie 48 milionów. 
Jesteśmy w trakcie kończenia tak naprawdę tego projektu, został utworzony Związek 
Powiatów Województwa Dolnośląskiego tylko i wyłącznie do obsługi tego programu tego 
właśnie dedykowanego szeroko pojętej geodezji. Bierze praktycznie w tym projekcie 
większość powiatów województwa dolnośląskiego. I tak naprawdę, uzupełniając wypowiedź 
Pana Starosty, chodzi o to żeby w tym składzie który rozpoczynał ten projekt po prostu 
zakończyć. Tutaj mam nadzieję, że uda nam się rozliczyć i zakończyć to dofinansowanie na 
poziomie 80-ciu kilku procent  przypominam jeszcze na początku przyszłego roku, myślę, że 
do końca lutego powinniśmy to zakończyć. W naszym przypadku dofinansowanie to jest 
prawie 2 miliony złotych jeżeli chodzi o wzmocnienie służby geodezyjnej doposażenie jej w 
odpowiedni sprzęt, mapy cyfrowe czyli w to od czego zaczyna się cały proces inwestycyjny. 
Raczej jest to po prostu zostawienie i dokończenie programu przez osoby które go zaczęły. 
 
Radna Rachwalska  
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To nie będzie pytanie, no ale to w takim razie jest wiele powiatów gdzie się władza zmieniła 
na szczęście.           
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 8; P – 3; W – 5 jedna 
osoba nie głosowała  podjęła uchwałę Nr II/14/2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXIII/159/2012 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 27 września  2012 roku w 
sprawie zasad reprezentacji Powiatu Średzkiego w Związku Powiatów Województwa 
Dolnośląskiego, 
Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – wstrzymała się; Czesław Kaczmarek – Tak;  
Marek Majerowski – wstrzymał się; Halina Mikła – Tak;  
Judyta Partyka-Basa – wstrzymała się; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - przeciw;  
Krzysztof Szałankiewicz – Tak; Joanna Szremska – wstrzymała się;  
Daniel Uszyński – wstrzymał się; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – przeciw; Maria Zachary - przeciw 
 
 

- określenia zadań, na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr II/15/2018 w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone 
zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - Tak; Krzysztof Szałankiewicz – Tak; 
Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – Tak; Maria Zachary - Tak 
 
 

- zmiany uchwały nr XLIX/219/2018 Rady Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 27 września 
2018 roku w sprawie nadania Statutu Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie w 
Środzie Śląskiej, 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 
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Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr II/16/2018 w sprawie zmiany uchwały nr XLIX/219/2018 Rady 
Powiatu w Środzie Śląskiej z dnia 27 września 2018 roku w sprawie nadania Statutu 
Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie w Środzie Śląskiej 
Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - Tak; Krzysztof Szałankiewicz – Tak; 
Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – Tak; Maria Zachary - Tak 
 
 

- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2018, 
 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący czy w związku z tym, że jeszcze nie ma komisji stałych nie było 
Komisji Budżetowej czy ta uchwała zostanie omówiona, czy Pan Starosta przedstawi 
zmiany? 
 
Izabela Sęk- Braczkowska – kierownik Wydziału Finansów i Budżetu 
Przedstawiła i omówiła projekt uchwały.  
 
Radna Rachwalska 
Czy ja dobrze zrozumiałam, że 80 tys. kosztowały te urządzenia przed Starostwem te dęby i 
kamyki? 
 
Izabela Sęk- Braczkowska – kierownik Wydziału Finansów i Budżetu 
Między innymi, nie całość bo jeszcze komunikacja, zamówienia komunikacji  na bieżąco 
musimy płacić faktury, że każda realizacja prawa jazdy czy dowodu rejestracyjnego po 
prostu wymaga zapłaty, najpierw musi być zapłacona faktura. 
 
Radna Rachwalska 
To mam pytanie ile kosztowało to urządzenie przed, urządzenie terenów zielonych. 
 
Izabela Sęk- Braczkowska – kierownik Wydziału Finansów i Budżetu 
Tam było trzy etapy prawdopodobnie. 
 
Radna Rachwalska 
Ja pytam o całość, nie o etapy, tylko ile to kosztowało.? 
 
Radny Burdzy  
50 tys. zł.  
 
Radna Rachwalska 
50 tys. zł.? I my mamy kłopoty z mieszkaniami dla usamodzielniających się wychowanków, 
tak? To nie do Pani, tylko tak zwrócę uwagę, my mamy kłopoty z wygospodarowaniem 
mieszkań dla osób usamodzielniających się, prawda? Są takie?  A my wydajemy 50 tys. na 
tereny zielone, gratuluję. 
 
Radny Burdzy 
Chciałbym Pani radnej szanownie przypomnieć, że termomodernizacja budynku Starostwa 
na którą dostaliśmy bardzo duże dofinansowanie. W ostatnim momencie była jeszcze 
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przeznaczona z Urzędu Marszałkowskiego kwota ponad 400 tys. zł. dlatego Zarząd 
poprzedniej kadencji zdecydował się na aranżację terenu zielonego przed budynkiem. I mam 
nadzieję, że ten budynek wygląda i zmienił zdecydowanie atrakcyjność swoją tym bardziej, 
że jest w centrum miasta. Firma była ze Środy Śląskiej, tak jak Pani księgowa powiedziała 
nie całe 50 tys. zł.   
 
Radny Wojewódka 
Ja też przyłączając się do dyskusji uważam, że kilka kamyków i kilka drzewek nie zmieniają 
wizerunku budynku jest nowy, nowa elewacja to było konieczne, natomiast to jest przesada 
50 tys. zł. na coś takiego. 
 
Radny Burdzy 
Pierwsze słyszę o problemach dotyczących mieszkań dla usamodzielniających się 
wychowanków, wszystko idzie planowo i będzie  wykonane zgodnie z zaleceniami Wojewody 
Dolnośląskiego. Także nie wiem skąd Pani ma, Pani radna takie informacje. 
 
Sekretarz 
Szanowni Państwo w związku z otrzymanymi materiałami nastąpił tam błąd, drobna omyłka 
pisarska dwa razy macie Państwo załącznik nr 3 i prosiłbym o korektę. odczytuję nazwę 
załącznika i proszę skorygować sobie numery w materiałach które Państwo otrzymaliście. 
„Wykaz Programów i projektów planowanych do realizacji ze środków pochodzących z 
funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności w roku 2018 – wydatki majątkowe”  macie 
Państwo w projekcie załącznik nr 3 proszę skreślić bo to powinien być załącznik nr 4. I w 
następnym załączniku  „Wykaz Programów i projektów planowanych do realizacji ze środków 
pochodzących z funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności w roku 2018 – wydatki 
bieżące” macie Państwo w materiałach załącznik nr 4 powinien być załącznik nr 5. To jest 
skorelowane z treścią uchwały z §4 uchwały w sprawie zmian w budżecie.         
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 

Wystąpił problem z systemem do głosowania. 

Przewodniczący Rady 
Zarządzam powtórne głosowanie. 

 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 10; P – 1; W - 6  
podjęła uchwałę Nr II/17/2018 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu 
Średzkiego na rok 2018 
Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – wstrzymała się; Czesław Kaczmarek – Tak;  
Marek Majerowski – wstrzymał się; Halina Mikła – Tak;  
Judyta Partyka-Basa – wstrzymała się; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska – wstrzymała się;  
Krzysztof Szałankiewicz – Tak; Joanna Szremska – wstrzymała się;  
Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka –  przeciw; Maria Zachary – wstrzymała się 
 

- powołania Skarbnika Powiatu Średzkiego, 
 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
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Starosta 
Jedną z pierwszych moich decyzji po objęciu stanowiska Starosty było zastanowienie się 
nad powołaniem Skarbnika i doszliśmy do wniosku, że najlepszy rozwiązaniem będzie 
ogłoszenie konkursu i tak też się stało ogłosiliśmy konkurs na Skarbnika Powiatu Średzkiego 
i konkurs ten wygrała jak widzicie tutaj Państwo Pani Elżbieta Czarnota. Myślę, że spokojnie 
możemy jako Powiat Pani Elżbiecie powierzyć tak odpowiedzialne stanowisko które tak 
naprawdę będzie decydować czy te zamierzenia, które chcemy zrealizować w naszej 
kadencji udadzą się. Także bardzo dobra kandydatura, kandydatura która jest akceptowana 
przez wszystkich. Pani Elżbieta ma ogromne doświadczenie na swoim stanowisku, nie będę 
tutaj wymieniał  bo chyba Państwo bardzo dobrze znacie Panią przyszłą Panią Skarbnik. 
Także moja pełna akceptacja i bardzo miło tutaj że tak dobrego skarbnika będziemy mieli w 
Starostwie Powiatowym w Środzie Śląskiej. 
 
Elżbieta Czarnota 
Witam Państwa serdecznie nazywam się Elżbieta Czarnota  i mam zaszczyt przedstawić się 
Państwu jako kandydatka na stanowisko Skarbnika Powiatu Średzkiego. Mam 26-letnie 
doświadczenie zawodowe a od 17 lat zajmuję się finansami publicznymi. Na tym etapie 
mojego doświadczenia zawodowego rozpoczęłam pracę w 2001 roku właśnie w strukturach 
samorządowych starostwa powiatowego, jako główna księgowa Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie. Po 7 latach w roku 2008 zostałam powołana na stanowisko Skarbnika 
Gminy Kostomłoty a od marca 2015 roku pełnię funkcję Skarbnika Gminy Środa Śląska. W 
trakcie rozpoczęcia pracy właśnie w strukturach finansach publicznych ugruntowałam swoje 
wykształcenie do najważniejszych działań w tym zakresie zaliczam podyplomowe studia w 
Wyższej szkole Bankowej w Poznaniu na kierunku liderów samorządowych a następnie 
system rocznych szkoleń organizowanych przez wydział współpracy zagranicą i projektów 
międzynarodowych Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego. Przede 
wszystkim doświadczenie które posiadam pozwoliło mi podjąć decyzję o wzięciu udziału w 
konkursie na Skarbnika Powiatu Średzkiego i z tego powodu mam ogromny zaszczyt dzisiaj 
tu przed Państwem się przedstawić. Jeżeli Wysoka Rada udzieli mi zaufania i zechce abym 
pracowała i zajmowała tę zaszczytną funkcję przede wszystkim  dla mnie ogromnie 
odpowiedzialna to gwarantuję Państwu szeroką współpracę tak abyśmy wszyscy razem 
wspólnie mogli realizować cele które wyznaczyliście Państwo do realizacji w tej kadencji. 
Dziękuję. 
 
Radna Zachary 
Chciałam powiedzieć słowa uznania dla Pani naszej kandydatki na Skarbnika z uwagi na to, 
że z Panią Elą współpracowaliśmy właśnie ok. 5 lat razem. W związku z tym mogę 
wypowiedzieć się pozytywni, ponieważ współpraca z tą Panią to jest sama przyjemność. 
Dlaczego? Rozwiązywanie problemów księgowych to są naprawdę trudne sprawy ale 
powiem szczerze, że dla tej Pani nie ma trudnych spraw i dla pracownika który przychodzi ze 
sprawami. I tylko to chciałam powiedzieć, serdecznie gratuluję oby się Pani dostała na 
Skarbnika Powiatu. Dziękuję bardzo.     
 
Przewodniczący Rady 
Ja się dołączam, ponieważ też jako radny przez ostatnie 4 lata miałem ta przyjemność 
współpracy, wysoka merytoryka, duża wiedza także Bardzo dziękuję Pani Marii Zachary, że 
ten temat podjęła.   
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddała uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 2  
podjęła uchwałę Nr II/18/2018 w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Średzkiego 
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Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska – wstrzymała się;  
Krzysztof Szałankiewicz – Tak; Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak;  
Agnieszka Wiatrzyk – Tak; Mariusz Wojewódka – wstrzymał się; Maria Zachary - Tak 
 
Brawa.  
 
Przewodniczący Rady 
Nie mam dla Pani kwiatów ale mam talerzyk z cukierkami, żeby osłodzić Pani, na każdy 
miesiąc jest jeden cukierek, oby się dobrze pracowało. 
 
Elżbieta Czarnota 
Dziękuję nie spodziewałam się takiego prezentu, bardzo dziękuję Wysokiej Radzie, 1 lutego 
stawiam się do pracy. Natomiast jeżeli wcześniej mieliby Państwo jakieś pytania bądź 
problemy serdecznie zapraszam. Dziękuję.   
 

-  ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Starosty Powiatu Średzkiego, 
 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Radna Partyka-Basa 
Ja mam pytanie kto jest autorem tej uchwały bo tutaj nie jest napisane. Pan Starosta? 
 
Sekretarz 
Projekt uchwały został przygotowany przez Zarząd Powiatu jako jeden z organów który ma 
moc uchwałodawczą. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Starosto chciałbym zapytać z jakiego powodu Pan ustalił wszystkie stawki na poziomie 
maksymalnym co Pan takiego przez ten miesiąc czasu zrobił, że uważa Pan, jak Pan uważa 
dlaczego chce Pan otrzymać tą pensję, najwyższe możliwe stawki? 
 
Starosta 
Zawsze tak postępowałem, że w przypadku swojego wynagrodzenia wstrzymuje się, no 
zawsze nie tylko dla mnie jest bardzo ciężka i trudna sytuacja. No Zarząd podjął taką decyzję 
i no byłbym chyba hipokrytą jakbym powiedział nie, nie, nie ja nie chcę tego wynagrodzenia 
po prostu wydaje mi się, że postąpiłem bardzo normalnie. 
 
Sekretarz 
Ja Państwu przypomnę jedynie, ze od 1 lipca nastąpiła zmiana Rozporządzenia Rady 
Ministrów w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych z mocy tego dokumentu 
zostały obniżone maksymalne wynagrodzenia miedzy innymi Starostów, Wicestarostów, 
Wójtów, Burmistrzów, Prezydentów czyli wtedy mieliśmy do czynienia z 20% obniżką 
wynagrodzenia można powiedzieć z mocy przepisów poprzednio obowiązujących. 
Rzeczywiście na dzień dzisiejszy ta stawka jest maksymalnie dopuszczalna ale i tak jest o 
20% niższa niż ta która była do 30 czerwca br.  
 
Radna Rachwalska 
Wytłumaczenie Pana naszego Sekretarza bardzo fachowe jak zwykle dziękujemy. Ale nie 
ma to nic wspólnego z tym co w tej chwili robimy. Został wybór dokonany na stan prawny i 
wysokości wynagrodzeń jaki został ustalony z tym się trzeba pogodzić, nie mamy na to 
wpływu. Natomiast chciałabym, teraz co będzie bo teraz Pan radny Wojewódka zapytał co w 
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tym miesiącu wskazało żeby tak wysoka była ta stawka, najwyższa. Co będzie jak naprawdę 
Pan będzie, życzę Panu tego, żeby był Pan Starostą stulecia i co wtedy będziemy mogli 
zrobić? Nie będziemy mogli podnieść Panu wynagrodzenia w żadnym stopniu bo już 
wszystkie stawki wykorzystane są, tylko takie to jest, można było zostawić jakiś margines, 
żebyśmy mogli Pana docenić. Dziękuję.   
 
Sekretarz 
Jeżeli Państwo w pewnym momencie pracy będziecie chcieli wynagrodzić Pana Starostę to 
jest taka możliwość oczywiście nie poprzez wynagrodzenie to miesięczne, natomiast 
nagroda oczywiście do pułapu maksymalnego przewidzianego ograniczeniami ustawy. 
 
Radny Wojewódka 
Ja myślę, że powinniśmy Panu Staroście dać szansę na to, żeby się wykazał i bardziej 
zmobilizować  do wytężonej pracy wobec czego proponuję w §1 pkt. 1 wpisać kwotę 3400 zł. 
a nie 4700 zł. a w punkcie 4 dodatek specjalny w wysokości 20% a nie 40% tak jak zostały 
zaproponowane w uchwale. I w związku z tym Pan Starosta będzie miał duże tutaj powody 
do mobilizacji do bardziej wytężonej pracy. I myślę, że Rada w przyszłości będzie miała 
możliwość wynagrodzić to.      
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady 
Ja bym to powiedział w ten sposób, że wynagrodzenie zawsze ma taki przeróżny charakter, czyli 
docenienie kogoś dobrym wynagrodzeniem jeżeli ktoś jest ambitny a Pan Starosta jest osoba 
ambitną i widać wyraźnie, że na początku  swojej pracy że chce pracować, mocno pracować, jest 
elementem mobilizującym. Także nie widzę najmniejszych podstaw, żebyśmy mieli nie wierzyć w 
to że Pan Starosta, to co Pani radna powiedziała, że na te pieniądze sobie nie zapracuje. Ja też 
życzę panu Staroście, żeby był Starosta stulecia i mam taką nadzieję. Natomiast musimy teraz 
przegłosować wniosek formalny, bo jest to wniosek formalny? 
 
Radny Wojewódka 
Tak. 
       
Przewodniczący Rady 
Który dotyczy zmian w wynagrodzeniu, musimy to głosować osobno. Głosujemy następujące 
elementy tej uchwały. Padł wniosek formalny, żeby wynagrodzenie zasadnicze wynosiło 3400 zł. 
zarządzam głosowanie na tym punktem. Kwestie proceduralne, należy to wprowadzić do systemu 
głosowania. Ale może powtórzę padł wniosek formalny radnego Wojewódki żeby w punkcie 
wynagrodzenie zasadnicze było to wynagrodzenie w wysokości 3400 zł. natomiast jeśli chodzi o 
dodatek specjalny w punkcie 4, żeby był to dodatek nie 40% tylko 20%. Służby techniczne zaraz 
wpiszą te elementy do systemu i będziemy je głosować oddzielnie.  
Możemy głosować pierwszy wniosek, wniosek Pana radnego Wojewódki dotyczący 
wynagrodzenia zasadniczego. 
Kto jest za tym aby zasadnicze wynagrodzenie Starosty wynosiło 3400 zł. proszę przycisnąć 
przycisk, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 
 

     ZA – 8; P – 9; W - 0   
Artur Bogucki – przeciw; Sebastian Burdzy – przeciw;  
Józef Chabraszewski – przeciw; Honorata Dulska – Tak;  
Czesław Kaczmarek – przeciw; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – przeciw; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – przeciw;  
Jan Piotrowski – przeciw; Małgorzata Rachwalska - Tak;  
Krzysztof Szałankiewicz – przeciw; Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; 
Agnieszka Wiatrzyk – przeciw; Mariusz Wojewódka – Tak; Maria Zachary - Tak 
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Wniosek nie otrzymał akceptacji.  
 
Przewodniczący Rady 
Głosujemy następny wniosek. Kto jest za tym aby dodatek specjalny wynosił 20% łącznie 
wynagrodzenia zasadniczego. 
 
  
ZA – 7; P – 8; W - 2   
 
Artur Bogucki – przeciw; Sebastian Burdzy – przeciw;  
Józef Chabraszewski – przeciw; Honorata Dulska – Tak;  
Czesław Kaczmarek – przeciw; Marek Majerowski – Tak; Halina Mikła – przeciw; 
Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – przeciw;  
Jan Piotrowski – przeciw; Małgorzata Rachwalska - Tak;  
Krzysztof Szałankiewicz – wstrzymał się; Joanna Szremska – Tak;  
Daniel Uszyński – wstrzymał się; Agnieszka Wiatrzyk – przeciw;   
Mariusz Wojewódka – Tak; Maria Zachary - Tak 

 

 
Wniosek  nie otrzymał akceptacji.  
 
Radna Rachwalska  
Chciałabym zwrócić uwagę na pewne niekonsekwencję Pana Starosty mówił, że wstrzyma 
się od głosu nad swoimi wynagrodzeniami jest to jakaś niekonsekwencja Panie Starosto. 
 
Starosta 
Tak wstrzymam się. 
 
Radna Rachwalska 
Głosowanie już się odbyło pierwsze. 
 
Przewodniczący Rady 
Nie mniej jednak głosowanie odbyło się w sposób demokratyczny, nie widzę czegoś 
niestosownego. 
 
Radna Rachwalska 
Ja nie sugeruję demokratyczności tego tylko jak powiedziałam o pewnej niekonsekwencji z 
tym co Pan Starosta deklaruje a z tym co czyni. 
 
Przewodniczący Rady 
Ja nie jestem … 
 
Radna Rachwalska 
Ja też nie. 
 
Radny Wojewódka 
Pan Starosta zapowiedział, że się wstrzyma od głosu w sprawie swojej pensji w pierwszym 
głosowaniu nie wstrzymał się, a więc Panie Starosto nie wiem jak to nazwać… 
 
Przewodniczący Rady 
Może ja poproszę Pana Sekretarza o komentarz w tej sprawie. 
 
Sekretarz 
Pan Starosta powiedział, że się wstrzymał na posiedzeniu Zarządu kiedy był przygotowany 
projekt tej uchwały. 



16 

 
Radny Wojewódka 
Powiedział, że zawsze się wstrzymuje. 
 
Przewodniczący Rady 
Myślę, że dyskusja w tym punkcie została już zakończona, kończę dyskusję. Przechodzimy 
do głosowania uchwały w pierwotnej wersji.     
 
Przewodniczący Rady  poddała uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 9; P – 7; W - 1  
podjęła uchwałę Nr II/19/2018 w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla 
Starosty Powiatu Średzkiego 
Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska –  przeciw; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – przeciw;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – przeciw; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - przeciw;  
Krzysztof Szałankiewicz – wstrzymał się; Joanna Szremska – przeciw;  
Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – przeciw; Maria Zachary - przeciw 
 

- przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Środzie Śląskiej na 2019 rok, 
 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Radna Zachary 
Chciałam zgłosić malutki wniosek tutaj w terminie kwietniowym o dodanie w punkcie 2 
Informacja o stanie bezpieczeństwa Powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej i 
przeciwpowodziowej. Bo nigdzie indziej w całym roku 2019 nie widzimy sytuacji 
przeciwpowodziowej i oczywiście dopisujemy przygotowujący materiały wydział odpowiedni. 
 
Przewodniczący Rady 
Dobrze. Jest to wniosek formalny? 
 
Radna Zachary 
Tak. 
 
Przewodniczący Rady 
Czyli musi być głosowany. To może ja odczytam ten punkt w całości dobrze? W kwietniu w 
punkcie 2 temat  będzie brzmiał „Informacja o stanie bezpieczeństwa Powiatu w zakresie 
ochrony przeciwpożarowej i przeciwpowodziowej.” Zarządzam głosowanie w tym punkcie. 
Czy są może jeszcze jakieś propozycje zmiany? Nie wiedzę. Kto jest za rozszerzeniem 
planu pracy Rady Powiatu na 2019 rok w punkcie 2 w kwietniu o zapis „Informacja o stanie 
bezpieczeństwa Powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej i przeciwpowodziowej.” 
Proszę o głosowanie.  
 

ZA – 17; P – 0; W - 0 
Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - Tak; Krzysztof Szałankiewicz – Tak; 
Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – Tak; Maria Zachary - Tak 
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Wniosek został przyjęty. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę wraz ze zmianą pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 17; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr II/20/2018 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Środzie 
Śląskiej na 2019 rok 
Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - Tak; Krzysztof Szałankiewicz – Tak; 
Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – Tak; Maria Zachary - Tak 

 

 
- wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, 

 
Przewodniczący Rady  
Przypominam Państwu że w ramach Rady działa 5 komisji stałych, Komisja Rewizyjna jest 
jedna z nich. Przy czym jest to komisja szczególna gdzie wybór przewodniczącego, 
zastępcy, członków odbywa się przez radę a nie w ramach komisji jak przy innych komisjach 
stałych. Otwieram dyskusję. 
 
Radny Burdzy 
W imieniu klubu radnych Rady Powiatu „Łączy Nas Powiat” chciałbym zaproponować w 
skład Komisji Rewizyjnej na stanowisko Przewodniczącego Komisji Panią radną Agnieszkę 
Wiatrzyk. 
 
Przewodniczący Rady 
Czy Pani radna wyraża zgodę? 
 
Radna Wiatrzyk  
Tak wyrażam zgodę. 
 
Przewodniczący Rady  
Czy są inne kandydatury? Nie wiedzę.   
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 1  
podjęła uchwałę Nr II/21/2018 w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu w Środzie Śląskiej 
Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – wstrzymał się;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - Tak; Krzysztof Szałankiewicz – Tak; 
Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – Tak; Maria Zachary - Tak 
 

 - wyboru Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie 
Śląskiej, 
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Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Radny Burdzy  
Ponownie w imieniu klubu radnych „Łączy nas Powiat” na stanowisko Zastępcy 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej chcielibyśmy zgłosić Panią radną Halinę Mikłę.  
 
Przewodniczący Rady 
Czy Pani radna wyraża zgodę? 
 
Radna Mikła 
Tak wyrażam zgodę. 
 
Przewodniczący Rady 
Czy są inne kandydatury?   
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 13; P – 3; W - 1  
podjęła uchwałę Nr II/22/2018 w sprawie wyboru Zastępcy Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie Śląskiej 
Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – wstrzymał się;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - przeciw; Krzysztof Szałankiewicz – 
Tak; Joanna Szremska – przeciw; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – przeciw; Maria Zachary - Tak 
 

- wyboru Sekretarza Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, 
 

Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. Proszę o zgłaszanie kandydatów, bardzo proszę są komisje które musza 
zostać obsadzone i proszę się nie bać mamy pracować wspólnie a nie utrudniać sobie pracę. 
Klub radnych zgłosił dwie kandydatury odpowiedzialnie, prosiłbym żeby podejść do tego 
odpowiedzialnie. Proszę o zgłaszanie kandydatur, potrzebujemy osoby która będzie pełniła 
funkcję Sekretarza Komisji Rewizyjnej. Zaznaczam, że w tym momencie nie blokuje to 
możliwości aplikowania o stanowiska Przewodniczących innych komisji czy 
Wiceprzewodniczących musimy sobie razem pomóc. Proszę o kandydatury. Las rąk. Proszę 
Panią mecenas o komentarz w tej sprawie. 
 
Joanna Haligowska – radca prawny  
Szanowni Państwo zgodnie ze zmienioną ustawą o samorządzie powiatowym 
przedstawiciele wszystkich klubów powinni mieć swoich przedstawicieli w Komisji 
Rewizyjnej. Państwo powinni zgłosić swoich przedstawicieli do tej komisji, jeśli Państwo 
rezygnują dobrowolnie ze swojego ustawowego uprawnienia, bo to jest uprawnienie 
Państwa, będzie zmuszony Przewodniczący uznać, że Rada zdecydowała inaczej niż mówi 
ustawa i że kluby radnych istniejące rezygnują ze swojego uprawnienia  dobrowolnie. 
 
Przewodniczący Rady 
Czy w takiej sytuacji jako, że ustawa mówi o Przewodniczącym i dwóch członkach co 
najmniej komisji czy będzie to wymagało zmiany statutu? Będzie wymagało zmiany statutu, 
rozumiem. Czy na pewno żadna Pani radna bądź Pan nie chcą być członkami Komisji 
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Rewizyjnej. Inaczej będziemy musieli zmienić statut ale nie widzę takiej, Panie Mariuszu 
niech się Pan zdecyduje, ja bardzo proszę. 
 
Radny Wojewódka 
Panie Przewodniczący to jest wywieranie presji na mnie. Ja się czuję teraz jakoś przez Pana 
naciskany. Ja zawsze, odkąd jestem radnym, pracowałem w Komisji Budżetowej i zgłosiłem 
akces dzisiaj też do Komisji Budżetowej, w tej komisji dobrze się czuję i w tej komisji 
pozostanę. Dziękuję za propozycję. Pani mecenas mówiła o klubach, z tego co zauważyłem 
to jest jeden klub powołany, Pani mówi o ilości klubów … 
 
Przewodniczący Rady 
Proszę się nie gniewać to z sympatii Pana wywołałem a nie dla tego, że chcę na Pana wejść, 
a wiem że jest Pan merytoryczną osobą i na pewno wiele Pan by wniósł do tej komisji. Ale 
skoro nie ma chętnych. 
 
Radny Majerowski 
Ogłaszamy przerwę. 
 
Przewodniczący Rady 
Jest to wniosek formalny Panie radny ?  
 
Radny Majerowski 
Tak.         
 
Przewodniczący Rady 
Padł wniosek formalny, ogłaszam 5 minut przerwy.  
 
Po przewie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji. 
 
Przewodniczący Rady 
Wracamy do punktu - wyboru Sekretarza Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie 
Śląskiej. Proszę o zgłaszanie kandydatur.  
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady 
Zamykam dyskusję. 
 

- ustalenia składu osobowego komisji stałych Rady Powiatu w Środzie Śląskiej,  
 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. Czy radni wpisali się do komisji? To może ja przeczytam nazwiska 
radnych którzy zgłosili się do komisji. 
Komisja Budżetowa: Pan radny Daniel Uszyński, Pani radna Joanna Szremska, Pani radna 
Małgorzata Rachwalska, Pan radny Mariusz Wojewódka, Pan radny Chabraszewski, Pan 
radny Pierzchalski, Pan radny Piotrowski, Pan radny Burdzy, Pan radny Szałankiewicz, Pani 
radna Dulska, moja skromna osoba, radny Bogucki. 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – nie zgłosił się nikt. 
Komisja Oświaty … Pani radna Partyka-Basa, Pan radny Majerowski, Pani radna Mikła, Pani 
radna Wiatrzyk, Pan radny Kaczmarek i Pan radny Burdzy. 
Komisja Gospodarki Pani radna Zachary, Pan radny Pierzchalski, Pan radny Piotrowski. 
Jeszcze jest możliwość dopisania się lub skreślenia, proszę czy są jakieś sugestie w tym 
względzie? 
 
Radny Kaczmarek 
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Ja do komisji Gospodarki jeszcze proszę. 
 
Przewodniczący Rady   
Dopisać. Skład osobowy Państwo znacie, wiecie że nie ma nikogo do Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji, wiecie że komisja Rewizyjna jest nie w komplecie, taka jest decyzja 
Rady, więc będę głosował te składy, które zostały przez Państwa przedstawione.  
 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 1  
podjęła uchwałę Nr II/23/2018 w sprawie ustalenia składu osobowego komisji stałych 
Rady Powiatu w Środzie Śląskiej,  
Artur Bogucki – wstrzymał się; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - Tak; Krzysztof Szałankiewicz – Tak; 
Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – Tak; Maria Zachary - Tak 

 

 
Radny Burdzy 
Chciałbym poprosić Przewodniczącego Rady o powrót do punktu w sprawie wybory 
Sekretarza Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. Panie Przewodniczący 
spróbujmy, chciałbym ewentualnie zgłosić jakąś kandydaturę i  do skutku. Chciałbym, żeby 
to znalazło się w protokole z posiedzenia Rady Powiatu wyraźnie ewentualnie określenie 
woli, czy ktoś chce, czy ktoś nie chce. Jeśli jest to możliwe bardzo proszę o powrót do tej 
uchwały. 
 
Przewodniczący Rady 
Ja zapytam o to Panią mecenas, czy jest taka możliwość żebyśmy wrócili do poprzedniego 
punktu naszego porządku. 
 
Joanna Haligowska  
Głosowaliście tą uchwałę? 
 
Przewodniczący Rady 
Głosowaliśmy tą uchwałę, to znaczy nie głosowaliśmy uchwały o wyborze Sekretarza 
ponieważ nie było chętnych. 
 
Joanna Haligowska 
Jeżeli nie była jeszcze głosowana uchwała o wyborze Sekretarza można wrócić do dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady 
Czy ja muszę o to Radę prosić czy mogę swoim stanowiskiem  tak zrobić?  
 
Joanna Haligowska 
Jeszcze raz. 
 
Przewodniczący Rady 
Czy ja muszę  Radę o to prosić czy mogę swoim stanowiskiem  tak zarządzić, że wracamy? 
 
Joanna Haligowska 
Pan Przewodniczący organizuje pracę komisji i ma tutaj głos decydujący. Przewodniczący 
Rady oczywiście organizuje pracę Rady. 
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Przewodniczący Rady 
Szanowni Państwo jeszcze raz apeluje do Państwa obowiązku jakim jest, słucham Pani 
radna Rachwalska. 
 
Radna  Rachwalska 
Głosowaliśmy taką formułkę którą Pan wygłosił, czy Rada głosuje nad składem osobowym 
komisji którą Pan odczytał? 
 
Przewodniczący Rady 
Z wyjątkiem Rewizyjnej bo i tak nie wchodzi w skład. Ja jeszcze raz apeluję do Państwa 
wracając do tej uchwały, apeluje o odpowiedzialność. Obrady są nagrywane i wasi wyborcy i 
moi wyborczy patrzą na to akurat. Pozwólmy sobie współpracować i pozwólmy sobie osiągać 
to co zamierzaliśmy nie zależnie w jakich koalicjach czy konfiguracjach jesteśmy. Proszę o 
zgłaszanie kandydatury na Sekretarza Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, 
czy są chętni.  
 
Radna Partyka – Basa 
Ja mam pytanie przegłosowaliśmy już skład osobowy komisji a czy można się jeszcze 
dopisać?   
 
Przewodniczący Rady 
Zawsze można się dopisać ale to już po obradach to już na następnej  sesji. 
 
Radna Partyka-Basa 
Do Komisji Budżetowej. 
 
Przewodniczący Rady 
Tak, ale ja nie będę głosował drugi raz tej uchwały tylko po wpisaniu się ja poinformuję 
Radę, że następna osoba wpisała się do komisji. Ale proszę o to o co proszę już od 
parunastu minut, czy jest osoba chętna na Sekretarza Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w 
Środzie Śląskiej.  
 
Radna Partyka –Basa 
Proponuję Panią Honoratę Dulską.  
 
Przewodniczący Rady 
Czy Pani Honorata wyraża zgodę? 
 
Radna Dulska  
Tak wyrażam.  
 
Przewodniczący Rady 
Bardzo dziękuję. Czy jest ktoś jeszcze chętny na stanowisko Sekretarza? Nie widzę. Proszę 
o przegłosowanie kandydatury, podjecie uchwały w sprawie  wyboru Sekretarza Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie Śląskiej,   
Poddał uchwałę pod głosowanie. 

 
Rada Powiatu w obecności 17 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 15; P – 0; W - 2  
podjęła uchwałę Nr II/24/2018 w sprawie wyboru Sekretarza Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu w Środzie Śląskiej, 
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Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska – wstrzymała się; Krzysztof 
Szałankiewicz – Tak; Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak;  
Agnieszka Wiatrzyk – Tak; Mariusz Wojewódka – wstrzymał się; Maria Zachary - Tak 

 

 
Przewodniczący Rady 
Dziękuję Pani radnej, bardziej nawet jakby Pani została Przewodniczącym Rady. 
 
Radny Majerowski 
Panie Przewodniczący Rady w kwestii formalnej 5 minut przerwy. 
 
Przewodniczący Rady 
Jeżeli Państwo pozwolicie jest godzina 11.43 ogłaszam 5 minut przerwy. 
 
Wznowiono obrady po przerwie. 
 
Przewodniczący Rady 
Pani mecenas proszę mnie poprawić jeżeli robie błąd. Został ustalony skład komisji stałych 
Rady Powiatu w Śląskiej jeżeli chodzi o wybór przewodniczących komisji odbędzie się on na 
zebraniach już komisji. 
 
Joanna Haligowska 
Tak jest. 
 
Przewodniczący Rady 
Natomiast jeżeli chodzi o zmiany w składzie komisji one mogą być zawsze dokonane 
poprzez pisemne oświadczenie. 
 
Joanna Haligowska 
Na następnej sesji. 
 
Przewodniczący Rady 
Wszelkie zmiany w składzie komisji  będą zatwierdzane przez radę. 
 
Joanna Haligowska  
Na następnej sesji. 
 
Przewodniczący Rady 
Na następnej sesji. Jeśli Państwo chcecie się przepisywać, proszę to robić, proszę to zrobić 
w formie wniosku, proszę o skreślenie z Komisji Budżetowej a pracę tu, tak żebyśmy mogli to 
potem uchwałą, jedną uchwała na następnej sesji zrobić. Przechodzimy do dalszej części 
obrad.   
 

 
- wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. Zgodnie z artykułem 14  ustęp  1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o 

samorządzie powiatowym Rada powiatu wybiera ze swego grona przewodniczącego i 

jednego lub dwóch wiceprzewodniczących bezwzględną większością głosów w obecności co 

najmniej połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu tajnym. 
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W przypadku naszej rady bezwzględna ilość głosów wynosi – 9   

  

Dla przeprowadzenia głosowania tajnego należy powołać komisję skrutacyjną spośród 

radnych. Wybrani członkowie komisji skrutacyjnej nie mogą kandydować na 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu.  

Proszę o zgłaszanie kandydatów do komisji skrutacyjnej (co najmniej 3) 

Radna Partyka- Basa 
Zgłaszam Pan Marka Majerowskiego. 
 
Radny Majerowski 
Wyraził zgodę. 
 
Radny Burdzy 
Chciałbym zgłosić radnego Pana Grzegorza Pierzchalskiego. 
 
Radny Pierzchalski  
Wyraził zgodę. 
 
Radny Pierzchalski  
Zgłaszam  Pana radnego Józefa Chabraszewskiego 
 
Radny Chabraszewski 
Wyraził zgodę. 
 
Przewodniczący Rady 
Czy radni mają uwagi do zaproponowanego składu komisji skrutacyjnej?  Jeśli nie, 

przystępujemy do głosowania za zamknięciem listy.  

ZA – 16  P – 0  W – 1  

Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska - Tak; Krzysztof Szałankiewicz – Tak; 
Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Mariusz Wojewódka – wstrzymał się; Maria Zachary - Tak 
 

W głosowaniu jawnym zdecydowano o zamknięciu listy kandydatów.  

W tej chwili przegłosujemy następujący skład komisji skrutacyjnej: radny Marek 

Majerowski, radny Grzegorz Pierzchalski, radny Józef Chabraszewski.  

  

Kto jest za proponowanym składem komisji skrutacyjnej?  

 

ZA – 15 P - 0 W  - 2 
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Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska – wstrzymała się;  
Krzysztof Szałankiewicz – Tak; Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; 
Agnieszka Wiatrzyk – Tak; Mariusz Wojewódka – wstrzymał się; Maria Zachary - Tak 
 

Przewodniczący Rady 
Stwierdzam, że Rada Powiatu wybrała komisję skrutacyjną w następującym 
składzie: radny Marek Majerowski, radny Grzegorz Pierzchalski, radny Józef 
Chabraszewski  
 

Przewodniczący Rady 

Stwierdzam na podstawie wyników głosowania, że Rada Powiatu wybrała komisję 

skrutacyjną. 

Proszę o podawanie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Środzie 

Śląskiej. Zgłoszony kandydat musi wyrazić zgodę na kandydowanie, dlatego 

każdorazowo będę zadawała pytanie o taką zgodę.  

 

Radny Burdzy 

Chciałbym zgłosić kandydaturę Pani Joanny Szremskiej reprezentującej okręg wyborczy nr 

2 na Wiceprzewodniczącą Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 

 

Radna Szremska  

Wyraziła zgodę. 

 

Przewodniczący Rady 

Proszę następne kandydatury.  

 

W związku  z    niezgłaszaniem dalszych kandydatur proszę  o przegłosowanie 

zamknięcia listy kandydatów.  

  

ZA - 15 P - 0 W – 2 

Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska – wstrzymała się;  
Krzysztof Szałankiewicz – Tak; Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; 
Agnieszka Wiatrzyk – Tak; Mariusz Wojewódka – wstrzymał się; Maria Zachary - Tak 

 

Przewodniczący Rady 
Stwierdzam na podstawie głosowania, że lista została zamknięta.  
Proszę komisję skrutacyjną o ukonstytuowanie się, a następnie  proszę o przedstawienie 

składu komisji skrutacyjnej. 

5 min przerwy 

W trakcie przerwy obrady sesji opuścił radny Wojewódka.  
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obecnych na sali radnych – 16 

Przewodniczący Rady 
Proszę Przewodniczącego komisji skrutacyjnej o przedstawienie zasad głosowania. 
 
Radny Chabraszewski – Przewodniczący komisji skrutacyjnej – Komisja skrutacyjna dla 
wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu  w Środzie Śląskiej ukonstytuowała się w 
następujący sposób: Przewodniczący komisji – Józef Chabraszewski, członek Komisji – 
Marek Majerowski, członek komisji – Grzegorz Pierzchalski. Będziemy dokonywać wybory 
Wiceprzewodniczacego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, otrzymacie Państwo kartę do 
glosowania na której będzie trzy kratki, trzy możliwości zaznaczenia znaku X lub linii 
przecinających się. Pierwsza pozycja jest ZA jeżeli chcemy poprzeć kandydata, pozycja 
przeciw i wstrzymuję się od głosowania. Będziemy odczytywać w kolejności alfabetycznej 
radnych, i będziecie Państwo podchodzić tutaj do urny i dokonywać wybory na 
Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu.  (Wcześniej komisja skrutacyjna sprawdziła, urna jest 
pusta, stąd też po akcie głosowania urna zostanie przeniesiona i wszystkie karty zostaną 
zliczone, a po tym akcie sporządzony protokół.) 
 
Sekretarz 
Jedna uwaga obrady sesji opuścił jeden radny w związku z tym karty powinny być 
dostosowane do liczby obecnych na sesji Rady, czyli rozumiem, że jest 16 kart.  
 
Józef Chabraszewski 
Jest 16 kart. 
 
Sekretarz 
Ile kart mają Panowie przygotowanych? Jeden radny opuścił obrady sesji. 
 
Radny Pierzchalski przeliczył karty i było 17 kart. 
 
Siedemnasta karta została komisyjnie zniszczona. 
 
Po rozdaniu kart do głosowania przez komisję skrutacyjną i spełnieniu przez radnych AKTU 

GŁOSOWANIA Przewodniczący Rady ogłosił  pięciominutową przerwę w czasie której 

komisja skrutacyjna dokona przeliczenia głosów. 

Po przerwie Przewodniczący komisji skrutacyjnej – radny Chabraszewski odczytał 

protokół z głosowania tajnego, przeprowadzonego dla podjęcia uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej  (załącznik nr 5).   

Wiceprzewodniczącą Rady Powiatu w Środzie Śląskiej została  Pani radna Szremska 

Joanna. 

Przewodniczący Rady 
Akt głosowania jest jednoznaczny z podjęciem uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. Gratuluję Pani radna.  
 
Joanna Szremska 
Chciałabym podziękować za wybór i powiedzieć, że dołożę wszelkich starań żeby dobrze 
sprawować swoją funkcję obok Pana Przewodniczącego dla dobra Rady Powiatu.  
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 13; P – 2; W - 1  
podjęła uchwałę Nr II/25/2018 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu 
w Środzie Śląskiej. 
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- wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej, 
 
Przewodniczący Rady  

Składam wniosek formalny, ażeby wybrana poprzednio komisja skrutacyjna pełniła dalej 

obowiązki komisji skrutacyjnej w poprzednio wybranym składzie. Czy Pan radny Marek 

Majerowski wyraża zgodę?             

 
Radny Majerowski 
Wyraził zgodę. 
 
Przewodniczący Rady 
Czy Pan radny Grzegorz Pierzchalski wyraża zgodę? 
 
Radny Pierzchalski  
Wyraził zgodę. 
 
Przewodniczący Rady 
Czy Pan radny Józef Chabraszewski wyraża zgodę? 
 
Radny Chabraszewski 
Wyraził zgodę. 
 
Przewodniczący Rady  

W związku  z tym proszę o przegłosowanie. Kto jest za tym, ażeby komisja skrutacyjna w 

zaproponowanym składzie przeprowadziła następne głosowanie?  

 

ZA –  16 P –  0 W –   0  

 Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska – Tak; Krzysztof Szałankiewicz – Tak; 
Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Maria Zachary - Tak 
 

Przewodniczący Rady  

Proszę o zgłaszanie kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady. 

 

Starosta 

Chciałem zgłosić kandydata na Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej 

pana Daniela Uszyńskiego. Pan Daniel Uszyński jest radnym drugiej kadencji i już pełnił 

taką funkcję i myślę, że sprawdzi się w niej i pana Daniela znam od wielu lat wiem, że to jest 

społecznik z krwi i kości a takich bezinteresownych ludzi którzy poświęcają swój czas dla 

innych potrzeba nam. Dlatego zgłaszam Pana radnego daniela Uszyńskiego. 

 

Radny Uszyński  

Wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Rady 

Czy są inne kandydatury? Nie widzę. 
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Kto jest za zamknięciem listy jeżeli chodzi o tą kandydaturę?  

ZA – 16 P –  0 W – 0,   

Artur Bogucki – Tak; Sebastian Burdzy – Tak; Józef Chabraszewski – Tak;  
Honorata Dulska – Tak; Czesław Kaczmarek – Tak; Marek Majerowski – Tak;  
Halina Mikła – Tak; Judyta Partyka-Basa – Tak; Grzegorz Pierzchalski – Tak;  
Jan Piotrowski – Tak; Małgorzata Rachwalska – Tak; Krzysztof Szałankiewicz – Tak; 
Joanna Szremska – Tak; Daniel Uszyński – Tak; Agnieszka Wiatrzyk – Tak;  
Maria Zachary - Tak 
 

Przewodniczący Rady 
Ogłaszam 5 minut przerwy na ukonstytuowanie się komisji skrutacyjnej. 
 
Po przerwie wznowiono obrady sesji. 
 
Radny Chabraszewski – Przewodniczący komisji skrutacyjnej – ustaliliśmy jeszcze 
przed przerwą, ze skąld komisji skrutacyjnej pozostaje bez zmian. Komisja skrutacyjna dla 
wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu  w Środzie Śląskiej ukonstytuowała się w 
następujący sposób: Przewodniczący komisji – Józef Chabraszewski, członek Komisji – 
Marek Majerowski, członek komisji – Grzegorz Pierzchalski. Zasady głosowania też są takie 
same, są trzy rubryki Za, Przeciw i  Wstrzymuję się w zależności od tego jaką chcemy podjąć 
decyzje tam stawiamy znak X. Rozpoczniemy głosowanie. (Wcześniej komisja skrutacyjna 
sprawdziła, urna jest pusta, stąd też po akcie głosowania urna zostanie przeniesiona i 
wszystkie karty zostaną zliczone, a po tym akcie sporządzony protokół.) 
 
 
Po rozdaniu kart do głosowania przez komisję skrutacyjną i spełnieniu przez radnych AKTU 

GŁOSOWANIA Przewodniczący Rady ogłosił  pięciominutową przerwę w czasie której 

komisja skrutacyjna dokona przeliczenia głosów. 

Po przerwie Przewodniczący komisji skrutacyjnej – radny Chabraszewski odczytał 

protokół z głosowania tajnego, przeprowadzonego dla podjęcia uchwały w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej  (załącznik nr 6).   

Wiceprzewodniczącym Rady Powiatu w Środzie Śląskiej został Pan radny Uszyński 

Daniel. 

Przewodniczący Rady 
Gratuluję. 
 
Radny Uszyński 
Chciałbym bardzo serdecznie podziękować za oddane głosy na mnie. W poprzedniej 
kadencji byłem dosyć krótko wiceprzewodniczącym i mówiłem takie słowa, że wrócę kiedyś 
do prezydium jeżeli ważny będzie mieszkaniec powiatu średzkiego i widzę, że jest taka 
szansa, i widzę liczy się mieszkaniec powiatu średzkiego dlatego wyraziłem zgodę na 
współpracę i na objęcie tego stanowiska. Jeszcze raz serdecznie dziękuję.   
 
Przewodniczący Rady 
Akt głosowania jest jednoznaczny z podjęciem uchwały w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
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Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 2; W - 2  
podjęła uchwałę Nr II/26/2018 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu 
w Środzie Śląskiej gratuluje Panie Wiceprzewodniczący.  
 
 
Ad. 8/ Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Partyka-Basa 
Komisje stałe Rady Powiatu jakie są to wiemy ale jest Komisja Bezpieczeństwa i Porządku w 
Środzie Śląskiej  i chciałabym zapytać kto jest w składzie tej komisji i czy ona jest wybierana 
na tą kadencję czy na następną bo rozumiem, że przedstawiciele służb wchodzą w skład tej 
komisji, ale jaki jest skład osobowy? 
 
Sekretarz 
Jest to komisja w której skład wchodzą dwóch przedstawicieli Rady Powiatu i takich 
będziemy wybierali. Kadencja tej komisji jest inna niż kadencja Rady Powiatu. W momencie 
kiedy będzie uchwała będziecie Państwo desygnowali dwóch  członków do tej komisji, Pan 
Starosta desygnuje dwóch członków do tej komisji. Poza tym jest tam przedstawiciel 
Prokuratora Okręgowego i przedstawiciel Komendy Powiatowej Policji. Także na początku 
przyszłego roku tuż przed upływem kadencji takie kandydatury będą zgłaszane. Tak jak 
powiedziałem dwóch przedstawicieli Rady Powiatu, dwóch przedstawicieli Pana Starosty 
pozostali przedstawiciele wchodzą jakby z ramienia innych instytucji którzy desygnują swoich 
przedstawicieli. 
      
Radna Zachary 
Ja chciałabym zgłosić interpelację zapytanie o takiej treści „Jakie działania zostały podjęte 
przez Pana Starostę w sprawie przywrócenia szpitala powiatowego w Środzie Śląskiej” i 
drugie pytanie „Jakie będą generowane koszty stałe w zakresie utrzymania realizowanego 
obiektu pod nazwą  Centrum Kultury Alternatywnej” 
 
Starosta 
Myślę, że w kwestii szpitala w tej chwili robimy bardzo dużo dlatego, że zostając radnym, 
prowadząc kampanię w ogóle nie zastanawiałem się nad szpitalem i nawet sprawdziłem 
swoja ulotkę i tam nie ma żadnej informacji. Ale zostając Starostą zmieniłem perspektywę 
patrzenia na cały powiaty w tym szpital. I muszę powiedzieć, że na razie szczęście mi 
sprzyja dlatego że zostając Starostą Prokurator przekazał obiekt budynku do syndyka masy 
upadłościowej. Z Panem Wicestarostą i z Panią mecenas byliśmy na spotkaniu Rady 
Wierzycieli i podjęliśmy uchwałę, że szpital, budynek szpitala w Środzie Śląskiej zostanie 
wystawiony na przetarg. No nie chciałbym tutaj podawać, chociaż pamiętam dokładna sumę 
7  771 000 zł. w tym nasze wierzytelności to około 3,5 miliona. Przetarg będzie ogłoszony na 
początku stycznia i myślę, że jeśli będzie Pani zainteresowana to spotkamy się i 
podyskutujemy co dalej. Propozycja jest taka, że możemy wystartować w pierwszym 
przetargu, nie musimy, musimy bardzo rozważnie podejść do tej tematyki i myślę, że tutaj 
wspólnie działając w kierunku przywrócenia szpitala, reaktywacji mamy duże szanse na to 
żeby osiągnąć sukces. Na pewno kilka koncepcji jest ale jedno jest pewne, że ten szpital jest 
potrzebny, że nasi wyborczy oczekują na reaktywację szpitala. Myślę, że będzie to być może 
w sieci czyli filia szpitala na Fieldorfa Stabłowicach bądź filia szpitala w Wołowie. Będę 
rozmawiał na temat szpitala ze wszystkimi którzy chcą tego szpitala, będę korzystał z 
Państwa wiedzy i też myślę, że bez współpracy z gminami będzie nam ciężko ten cel 
zrealizować. Ale jestem optymistą także ten szpital cały czas jest w mojej głowie i cały czas o 
nim myślę bo wiem że po prostu oczekują tego mieszkańcy. Dziękuję. 
 
Radny Burdzy 
Odpowiadając na pytanie dotyczące  kosztów funkcjonowania czy generowania kosztów 
funkcjonowania Centrum Kultury Alternatywnej jeszcze na nie odpowiem. Mamy jak Państwo 
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wiecie podpisana umowę, mamy przekazany plac budowy, jest wykonana inwentaryzacja 
budynku i jesteśmy w bardzo zaawansowanym trybie  dotyczącym wykonania projektu to po 
pierwsze. Po drugie termin realizacji tej inwestycji upływa z końcem grudnia 2019 roku. Nie 
mniej jednak już po kilku tych miesiącach tak naprawdę opóźnienia w realizacji tej inwestycji 
wydaje mi się, że otwarcie i zafunkcjonowanie centrum kultury odbędzie się na początku 
2020 roku. Myślę, że im bliżej do tej daty tym większe szczegóły dotyczące funkcjonowania. 
Jest powołany przez Pana Starostę taki zespół koordynujący prace dotyczące realizacji tej 
inwestycji. I tutaj jak Państwo wiecie wchodzą do tego zespołu przedstawiciele Muzeum 
Regionalnego bo taki jest zamysł docelowy funkcjonowania czy włączenia jak gdyby tego 
obiektu do działalności Muzeum Regionalnego a także dyrektor Powiatowego Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych. Przypomnę, że obiekt będzie też służył, przede wszystkim dla szkół 
prowadzonych przez Powiat Średzki, czyli Powiatowy Zespół szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 
i Nr 2. Co do kosztów trudno, no możemy ewentualnie podliczyć wiadomo, że koszty 
dotyczące ogrzewania, prądu i ewentualnie sprzątania i kto się będzie tym obiektem 
opiekował. Nie przewidujemy powoływania jakiś nowych funkcji, spółki czy jednostki która 
będzie się tym opiekowała. Myślę, że sam obiekt i to co tam będzie się działo obroni się 
samo w sensie takim, że wypełnimy jak gdyby tę lukę, czy wypełnimy kwestie dotyczące i 
edukacji, kultury szeroko rozumianej na terenie całego Powiatu. Przypomnę, że w projekcie 
czy w realizacji tego pomysłu biorą udział też cztery gminy, które wniosły jak gdyby swoją, 
swój akces dotyczący współpracy, oprócz Gminy Środa Śląska. Także tutaj o jest 
Samorządowy Ośrodek Kultury w Miękini, Biblioteka z Udanina, jest Gminny Ośrodek Kultury 
w Malczycach i Kostomłotach. To mam nadzieję pod przewodnictwem Dyrektora Muzeum 
będzie miało tego typu funkcje edukacyjną, taką ma spełniać docelowo. Przypomnę, że będą 
tam funkcjonowały rozszerzone działalności na co dzień które są prowadzone w Muzeum, to 
są kwestie wystawiennicze, to jest pracownia malarska, garncarska, rzeźbiarska to co nam 
brakuje w tej chwili w dopełnieniu jak gdyby i doposażenia naszych szkół to jest pracownia 
grafiki komputerowej. Dodatkowe sale lekcyjne które też są istotne i ważne. Zobaczymy czy 
uda nam się pomysł połączenia też, bo wiem dostaję takie sygnały ze strony Gminy Środa 
Śląska by powstał również  w tym obiekcie dzienny taki dom opieki nad seniorami. Jest duże 
zapotrzebowanie zagospodarowania osób nie tylko młodszych, czy młodzieży ale także osób 
starszych. W projekcie przewidujemy całkowicie wyodrębnienie takiego potencjalnego 
miejsca dla seniorów. W projekcie jest  oczywiście winda, jest osobne wejście tutaj 
możliwość pozyskania środków też na funkcjonowanie właśnie takiego dziennego miejsca 
pobytu seniorów. I oczywiście czy przede wszystkim duża sala widowiskowa, która będzie 
spełniać funkcje nie tylko teatralną, wystawienniczą ale przede wszystkim będzie służyła dla 
szkoły chociażby zorganizowania studniówki, czy większego spotkania z ciekawymi ludźmi. 
No jest, dużo się może zadziać, możemy po sesji, pokaże Pani radnej wizualizacje i 
kolorystykę która jest w tej chwili ustalana z konserwatorem zabytków. I też dużo dzieje się 
za płotem że się tak wyrażę, bo mówię tutaj o kwestiach dotyczących całego obszaru byłego 
zakładu Inco Veritas, który w tej chwili ma też syndyka masy upadłości i jest decyzja o 
rozbiórce całego obiektu tego fabrycznego, a ktoś inny jest właścicielem gruntu. Być może, 
inaczej na pewno za kilka lat powstanie tam jakieś wyjątkowe miejsce bo myślę, tu o 
rozwinięciu chociażby mieszkalnictwa w centrum Środy Śląskiej bardzo atrakcyjna działka, 
czy jeszcze dodatkowych usług handlowych czy innych. Także to tyle nasze centrum 
powstanie za rok, natomiast to co się zadzieje na tej ponad hektarowej działce również 
będzie sprzyjało rozwojowi czy upiększaniu miasta i siedziby Powiatu jakim jest Środa 
Śląska. Także reasumując myślę, że te koszty które na pewno oczywiście będą, będą 
zabezpieczane w budżecie na rok 2020 ale tak jak mówię szczegóły dokładnie to policzymy. 
Przypomnę budżet na realizacje tej inwestycji to jest 9 milionów złotych z czego już na dzień 
dzisiejszy mamy dofinansowanie 6 milionów i dużą, bardzo dużą szansę na dodatkowe 1,5 
miliona złotych. Czyli wyposażenie, wybudowanie oddanie pod klucz obiektu także w naszym 
przypadku to jest nie całe 1,5 miliona i mamy zagospodarowany budynek, który no straszy i 
jest nie użytkowany praktycznie od 5 lat. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady 



30 

Projekt o którym Pan Starosta mówił on ma troszeczkę, jest trochę nie doinformowania 
społecznego, bo to alternatywnej kultury wszystkim się kojarzy zaraz z drugim kinem, drugim 
teatrem. I tutaj bardzo dobrze, że Pan Wicestarosta wytłumaczył jak wiele funkcji może 
spełniać ten projekt, jak wiele rzeczy może się w nim dziać, takich trochę może spoza 
granicy kultury, choćby ten dzienny dom starców, może w ten sposób seniora. 
 
Radna Partyka – Basa 
Ja mam pytanie do Kierownika Wydziału Rozwoju, jak to będzie finansowane, czy będzie 
zaliczka z Urzędu Marszałkowskiego ? Czy my musimy najpierw swoje pieniądze wyłożyć na 
ten projekt? 
 
Kierownik Wydziału RFP – Marcin Brzeziński 
Podpisujemy teraz, sporządzamy harmonogram z wykonawcą prac budowlanych i 
zobaczymy, jak to będzie wyglądać jeśli chodzi o intensywność prac. Bo ja jestem 
zwolennikiem, żeby to była refundacja, dlatego że dużo łatwiej się rozlicza takie wnioski i nie 
ma też ryzyka płatności odsetek w przypadku  nierealizowania harmonogramu. Natomiast 
myślę, że pod koniec będziemy musieli się posiłkować zaliczkami. Czyli w tej pierwszej fazie 
będą mniejsze kwoty faktur i rozliczenie refundacyjne ale na koniec zaliczka ponieważ już 
widzimy jak długo oceniane są wnioski o płatność z Urzędu Marszałkowskiego. I jak będzie 
to szło dobrze, współpraca z wykonawcą wówczas posilimy się zaliczkami.   
 
Radna Partyka – Basa 
Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady  
Dziękuję bardzo. 
 
Wicestarosta 
Chciałbym uzupełnić. Pozytywne jest też to, że tak naprawdę musimy, w koło tej hali 
znajduje się kilka drzew i to bardzo okazałych, to są topole włoskie i one zostają Szanowni 
Państwo.  Po wnikliwej inwentaryzacji okazało się, że grunt, który należy do Powiatu jest 
znacznie większy, niż wydaje się na pierwszy rzut oka. Jak ktoś kojarzy tą halę to wie, gdzie 
kończy się ogrodzenie zakładu Inco, to jest zajęli tak naprawdę, gdzieś tam w latach 70 
podejrzewam grunt, który należy do Powiatu i to jest, będzie komunikacji w koło całego 
budynku, czyli po pierwsze jeszcze bezpieczeństwo, po drugie kwestie pożarowe. Ten 
projekt już jest uzgodniony  w ramach właśnie straży pożarnej, wszystkie drogi, wejścia, 
wyjścia ewakuacyjne, inna jeszcze rzecz dotycząca, już wpłynął wniosek o wyburzenie tych 
obiektów, które były dobudowywane po wojnie, bo sam obiekt starej hali, podejrzewam 
przedwojenny. Mamy  już też ustalony nadzór archeologiczny  to będzie robić nasze 
muzeum regionalne. Także tutaj te czasy, chcemy te najgorsze elementy dotyczące 
wyburzenia zrobić w trakcie przerwy zimowej, jeżeli chodzi o ferie. Oczywiście cały plac 
budowy będzie zabezpieczony, tam jest ponad 800 uczniów także ten czas budowy, 
rozbudowy, przebudowy będzie powodował pewne uciążliwości, ale wszystko będzie 
uzgadniane na bieżąco z wykonawcą, z inspektorem nadzoru i przede wszystkim z 
dyrektorem naszej szkoły. 
 
Przewodniczący Rady  
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze chętni do dyskusji? Nie widzę chętnych do dyskusji. 
Zamykam dyskusję w tym punkcie. 
 
Ad./9 Wnioski i oświadczenia radnych 
 
Przewodniczący Rady Powiatu 
Otwieram dyskusję. 
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Radna Zachary 
Panie Przewodniczący, Szanowna Rado ja chciałabym zgłosić wniosek, aby może na sesji 
styczniowej, być może na lutowej, czy marcowej Panie Starosto przedstawić taki program 
działania odnośnie działania tego naszego szpitala średzkiego, tego całego cyklu, żeby 
nasze społeczeństwo, bo sami Państwo widzicie, nas pytają gdzieś tam po drodze, a my tak 
odpowiadamy  o tyle co wiemy, żeby to były sprawdzone informacje. Prosimy o 
przygotowanie takiej informacji, to jest taki wniosek. 
 
Starosta 
Na pewno takie informacje będą przekazywane, tylko, że musimy działać bardzo ostrożnie, 
bo wiadomo przetarg jest otwarty i tu naprawdę  musimy zachować troszkę poufności. Ale co 
do koncepcji, co do informacji to myślę, że tutaj dostarczymy je w takiej ilości, że radni będą 
zadowoleni. Dzisiaj nie mam czasu przedstawić Pani tych swoich wszystkich przemyśleń, 
dlatego, że za chwilę do Udanina muszę jechać, a Pani też jest zajęta. Także zapraszam w 
jakimś innym dogodnym terminie, ale te informację będą i rzeczywiście w styczniu i w lutym 
będzie się działo w tym temacie bardzo dużo. Przede wszystkim musimy wysłać zaproszenia 
do wójtów , burmistrza na temat nawiązania współpracy, bo nie ma co ukrywać, że Powiat 
sam nie jest w stanie podołać prowadzeniu szpitala i konieczna jest współpraca, współpraca, 
współpraca. Jak widzicie Państwo zgoda buduje, a niezgoda rujnuje. Przez te 8 lat, byłem 
radnym od 2010-2014 roku właściwie sprawa się nie posunęła. Nie posunęła się na przód, 
ale myślę, że teraz uda nam się coś pozytywnego zrobić. 
 
Radna Zachary 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady 
Dziękuje również Panie Starosto. Czy są jeszcze chętni do dyskusji? 
 
Radna Partyka – Basa 
Ja tylko mam prośbę formalną, żeby Panie zmieniły nasze imiona. 
 
Obsługa Biura Rady Powiatu 
Zostało zgłoszone. 
 
Radny Majerowski 
Ja bym chciał zgłosić klub radnych „BEZPARTYJNI SAMORZĄDOWCY” na ręce Pana 
Przewodniczącego. 
 
Przewodniczący Rady  
Proszę bardzo. Informuję Państwa, że utworzył się klub radnych „BEZPARTYJNI 
SAMORZĄDOWCY” 

W dniu 19.12.2018r., zawiązany został Klub Radnych „Bezpartyjni Samorządowcy”, 
którego członkami zostali: 

1. Honorata Dulska, 

2. Judyta Partyka — Basa, 

3. Marek Majerowski, 

4. Joanna Szremska, 

5. Maria Zachary 
Klub Radnych powstał w celu działania na rzecz zrównoważonego rozwoju Powiatu 

Średzkiego poprzez realizację postulatów zgłaszanych przez mieszkańców Gmin Malczyce, 
Miękina, Kostomłoty, Udanin i Środa Śląska tworzących terytorialną wspólnotę 
samorządową. 

Przewodniczącym Klubu został radny Rady Powiatu — Marek Majerowski. 
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Przewodniczący Rady  
Jesteśmy w punkcie wnioski i oświadczenia radnych. Czy są chętni do dyskusji? Nie ma 
zamykam dyskusję w tym punkcie. 
                  
Ad. 10/ Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady  
Ja tylko przypomnę proszę Państwa, że jeżeli będziecie chcieli się Państwo przepisywać do 
komisji to prosiłbym najpóźniej do końca roku, ewentualnie pierwsze 2, 3 dni stycznia. Złożyć 
wniosek do Biura Rady, że ktoś wypisuje się z takiej komisji i chce być w komisji następnej, 
żeby te komisje, taka będzie procedura, to nie jest nic trudnego. Jeżeli będzie taka 
konieczność, a będzie taka koniczność, żebyśmy już na komisjach mogli pracować w 
składach, które są przyznane, zaakceptowane, to musimy zrobić krótką sesję. Proceduralnie 
krótka sesja, gdzie tylko zrobimy jeden punkt, czy ewentualnie jakieś sprawy różne do 
omówienia, gdzie zostaną ustalone składy stałych komisji Rady Powiatu. Pamiętajcie 
Państwo o komisji Skarg, wniosków i petycji. To jest raz. Następna rzecz zostawiacie 
Państwo to, co zostawiliście wszystkie rzeczy. Chciałbym prosić, żebyście Państwo 
odpowiedzieli mi, jakie godziny pracy rady, sesji mają się odbywać? Słyszałem głosy, że 
wolicie Państwo, żeby to była godzina 14:00. 
 
Radni  
Tak.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu 
Dobrze utrzymamy godzinę 14:00 i sesje będziemy robić zwyczajowo w ostatni czwartek 
każdego miesiąca. Jeżeli chodzi o komisje to jeszcze dokładnie nie wiemy, ale myślę, że tą 
pierwszą komisję zrobimy komisje wspólne, łączone. To będzie sesja, chodzi o budżet, czyli, 
żeby to nie było powielane na wszystkich komisjach to zrobimy komisje wspólne, wtedy się 
wybiorą władze komisji i myślę, że zrobimy to w środę przed sesją. Nie damy rady w ciągu 
jednego dnia tego zrobić, chyba, że wolicie Państwo bardzo wcześnie powiedzmy o godzinie 
8:00 zacząć komisje albo 9:00. 
 
Radni  
Nie.  
 
Przewodniczący Rady  
To kiedy? W środę? Dzień wcześniej. Popołudniowe godziny, czy ranne? 
 
Wicestarosta 
Też 14:00. 
 
Przewodniczący Rady  
Wstępnie umawiamy się, że w środę o 14:00 będą komisje wspólne, łączone, wszystkie, a 
dzień później będzie sesja. To będzie w pierwszym miesiącu potem zobaczymy jak sytuacja 
będzie wyglądała. Szanowni Państwo czas jest grudniowy, ciepły – lubię tą piosenkę Jest 
taki dzień, ciepły, grudniowy, świąteczny i pozwolicie Państwo, że na wasze ręce i dla 
waszych rodzin złożę życzenia radosnych, ciepłych, spokojnych świąt Bożego Narodzenia, 
żeby się tak wszystko u nas obudziło na nowo, żebyśmy tak na nowo urodzeni w przyszłym 
roku pracowali dla całej społeczności, tego Państwu i sobie życzę. Dziękuję bardzo. 
 
 
Nikt  nie wyraził chęci zabrania głosu. 
  
Ad. 11/ Zamknięcie sesji. 
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Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął II w kadencji 
2018 – 2023 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:     
(-) 
Maria Pstrowska 
 

Przewodniczący Rady 
(-) 

Artur Bogucki 


